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§ 24 
Skrivelse från (M) om ordningsvakter  
SÖD 2023/103 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet. 
  

Särskilt uttalande 
Lars Rottem Krangnes (C) och Anne-Lie Elfvén (L) ansluter sig till 
skrivelsen från (M). 

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom skrivelsen från (M). 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Jonas Nilsson m.fl. (M) väcker ett ärende genom en skrivelse om 
ordningsvakter (bilaga). 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag. 
  
 



Bilaga § 24 – Skrivelse från (M) om ordningsvakter 

Södermalm 
Stadsdelsnämnd 2023-01-26 

 

Ärende 
Nämndens och förvaltningens frågor 

 
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
 

Ärende för beredning  
 
Sedan Stockholms stad på allvar började arbeta aktivt med trygghetsarbetet och däribland 
anlita ordningsvakter visar undersökningar att tryggheten har ökat markant i områden som 
både upplevts otrygga och tyvärr haft hög brottsstatistik. Medborgarplatsen, Björns trädgård, 
Skanstull, Hornstull och Zinkensdamm är exempel på platser där tyvärr ordningsstörningar 
varit ett reellt problem, men tack vare ordningsvakterna återigen blivit ställen där 
Södermalmsborna vågar vistas i allt högre grad. Liv och rörelse, men ändå tryggt. 
 
Ordningsvakter är en av flera insatser inom trygghetsområdet. Självklart behövs även 
förebyggande trygghetsarbete. Dessa arbetssätt bör inte ställas mot varandra. Båda behövs, 
och ordningsvakterna har varit ett mycket uppskattat inslag för Södermalmsborna och 
stockholmarna.  
 
Ordningsvakterna har hittills varit centralt finansierade och beställda av en upphandlad 
leverantör. Vi har fått uppgift om att dessa centralt anlitade ordningsvakter nu kommer att 
minska från ungefär 180 till 60 stycken. Detta eftersom den nya politiska majoriteten menar 
att stadsdelsnämnderna är bättre lämpade att avgöra vilken typ av trygghetsarbete som ska 
bedrivas. Den politiska majoriteten har utlovat att de pengar som tidigare centralt har lagts på 
ordningsvakter ska fördelas till stadsdelsnämnderna. Dessvärre har vi svårt att återse dessa 
pengar i majoritetens budget. Därför befarar vi att ordningsvakternas närvaro på flera platser 
på Södermalm kommer att minska. Vi hoppas att vi har fel och att vår lokala stadsmiljö även 
fortsättningsvis kommer upplevas som trygg och säker.  
 
Med anledning av detta vill vi ställa följande frågor:  
 

1. Hur mycket pengar har fördelats i budget 2023 till vår stadsdel för ordningsvakter?  
 

2. I vilken utsträckning kommer de (få) kvarvarande ordningsvakterna (som anlitas 
centralt) att ha möjlighet att rondera och besöka våra områden på Södermalm?  
 

3. I vilken omfattning kommer stadsdelen att själv att anlita ordningsvakter för att 
komplettera det bortfall som sker om/när de centralt anlitade ordningsvakterna 
minskar i antal? Kommer något av stadsdelens områden, t.ex. Björns trädgård och 
Tanto, att prioriteras att även fortsättningsvis erhålla ordningsvakter (men framgent 
genom stadsdelens försorg)? 
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